

CONTENTS

EDITORIAL COLUMN	
B. Trill. The Russian television is not a tribune for slander against Russia and its history	1
OIL. GAS. CHEMISTRY: ENVIRONMENTAL PROTECTION	
FUEL AND ENERGY COMPLEX: PROSPECTS AND TRENDS	
L.V. Eder, I.V. Filimonova, I.V. Provornaya, M.V. Mishenin. Dynamics of internal consumption and export of oil and oil products in Russia	4
STANDARDS AND QUALITY	
E.I. Zorya, O.V. Loshchenkova. About realization of water solution of a carbamide (AUS32 product) for diesel engines at gas stations	14
ECONEWS	
	23, 29, 47
ECOSAFETY	
L.I. Swarovskaya, I.G. Yashchenko, E.A. Elchaninova. Ecological aspects of the state of water objects on the territory of the Middle Obi	24
NUCLEAR ENERGY	
ECOSAFETY	
V.N. Komlev. Questions and reflections about the nuclear future of the Krasnoyarsk region the Murmansk area	30
WASTE TREATMENT	
ECOTECHNOLOGIES AND EQUIPMENT	
E.I. Bazarov, G.M. Zolotarev, V.A. Morozov, A.V. Morozov. Utilization of carboniferous waste of territories of the advancing development by Zolotarevs reactor	36
ECOTECHNOLOGIES AND EQUIPMENT	
RESOURCE-SAVING	
V.S. Doroshenko. Research in the development of environmentally safe technology of metal casting on ice patterns using natural phenomena	42
ENVIRONMENT PROTECTION: LAWS. NORMS. RULES.	
COMMENT OF LAWYER	
A.G. Dudnikova. On the application of the Rules of cold water supply and water disposal	48
ENVIRONMENT MANAGEMENT	
G.P. Serov, L.A. Smolentseva, N.S. Parusova. Environmental control as subject of additional vocational education (to be continued)	50
ECOSAFETY	
G.Yu. Rabinovich, R.A. Borodkina, A.D. Pozdnyakova. Organochlorine pesticides in components of drainage network in the Yakhroma floodplain	60
RESEARCH AND RESULTS	
I. A. Staritsina, N. A. Staritsina. Environmental problems of the Ural mining towns on the example of Sverdlovsk region	64
RESEARCH AND RESULTS	
T.K. Dоеv. Interdistrict Environmental Prosecutors Office of Moscow: explanatory and supervisory activities	70
ABSTRACT, KEY WORDS	
	74
EDUCATION. ADVANCED TRAINING.	
	76
EXHIBITIONS. CONFERENCES. SEMINARS.	
	79
SUPPLIERS. SERVICE PROVIDER	
	80

ENVIRONMENTAL BULLETIN OF RUSSIA
Monthly Research and Practice Journal
Published since 1990
Editor-in-chief - TRILL G.Boris

Phone: +7.985.760 90 25,
+7.925.518 23 83,
ecovest@ecovestnik.ru;
www.ecovestnik.ru

You can order translation of any article in English at the editorial office



Стр. 14



Стр. 23



Стр. 29



Стр. 30



Стр. 36



Стр. 42

СОДЕРЖАНИЕ

РЕДАКЦИОННАЯ КОЛОНКА	
Б. Триль. Российское телевидение - не трибуна для клеветы на Россию, на нашу историю	1
НЕФТЬ. ГАЗ. ХИМИЯ: ООС	
ПЕРСПЕКТИВЫ И ТЕНДЕНЦИИ ТЭК	
Л.В. Эдер, И.В. Филимонова, И.В. Проворная, М.В. Мишенин. Динамика внутреннего потребления и экспорта нефти и нефтепродуктов в России	4
СТАНДАРТЫ И КАЧЕСТВО	
Е.И. Зоря, О.В. Лощенкова. О реализации водного раствора карбамида (продукт AUS32) для дизельных двигателей на автозаправочных станциях	14
ЭКОВЕСТИ	
	23, 29, 47
ЭКОБЕЗОПАСНОСТЬ	
Л.И. Сваровская, И.Г. Ященко, Е.А. Ельчанинова. Экологические аспекты состояния водных объектов на территории Средней Оби	24
АТОМНАЯ ЭНЕРГЕТИКА	
ЭКОБЕЗОПАСНОСТЬ	
В.Н. Комлев. Вопросы и размышления о ядерном будущем Красноярья и Мурмана	30
ОБРАЩЕНИЕ С ОТХОДАМИ	
ЭКОТЕХНОЛОГИИ И ОБОРУДОВАНИЕ	
Е.И. Базаров, Г.М. Золотарев, В.А. Морозов, А.В. Морозов. Утилизация углеродсодержащих отходов территорий опережающего развития реактором Золотарева	36
ЭКОТЕХНОЛОГИИ И ОБОРУДОВАНИЕ	
РЕСУРСОБЕРЕЖЕНИЕ	
В.С. Дорошенко. Исследования при разработке экологически безопасной технологии литья металла по ледяным моделям с использованием природных явлений	42
ООС: ЗАКОНЫ. НОРМЫ. ПРАВИЛА	
КОММЕНТАРИЙ ЮРИСТА	
А.Г. Дудникова. О приоритетных объектах, на которых накопленный вред окружающей среде подлежит ликвидации в первоочередном порядке	48
ЭКОМЕНЕДЖМЕНТ	
Г.П. Серов, Л.А. Смоленцева, Н.С. Парусова. Экологический контроль как предмет дополнительного профессионального обучения (окончание следует)	50
ЭКОБЕЗОПАСНОСТЬ	
Г.Ю. Рабинович, Р.А. Бородкина, А.Д. Позднякова. Влияние хлорорганических пестицидов в компонентах мелиоративной сети Яхромской поймы на окружающую среду	60
ИССЛЕДОВАНИЯ И РЕЗУЛЬТАТЫ	
И.А. Старицына, Н.А. Старицына. Экологические проблемы уральских горнорудных городов на примере Свердловской области	64
ПРАВООПРЕДЕЛЯЮЩАЯ ПРАКТИКА	
Т.К. Доев. Межрайонная природоохранная прокуратура г. Москвы: разъяснительная и надзорная деятельность	70
АННОТАЦИИ И КЛЮЧЕВЫЕ СЛОВА СТАТЕЙ	
	74
ОБРАЗОВАНИЕ. ПОВЫШЕНИЕ КВАЛИФИКАЦИИ	
	76
ВЫСТАВКИ. КОНФЕРЕНЦИИ. СЕМИНАРЫ	
	79
КАТАЛОГ ПРЕДПРИЯТИЙ	
	80